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Bijlage 1: Beantwoording schriftelijke vragen CDA inzake planinitiatief Legmeerplein  

 

Antwoord: 
De Realisatieovereenkomst Ontwikkeling (verder: ROK) Waterlijn tussen de gemeente en Van 
Wijnen is op 28 maart 2013 in uw raad (vertrouwelijk) behandeld en vastgesteld en vervolgens op 
12 april 2013 ondertekend. Hiermee kon de ontwikkeling en realisatie van een passantenhaven, 
boodschappensteiger en jachthaven in de Amstel, alsook de (her)inrichting van de kade aan het 
Marktplein ter hoogte van de passantenhaven van start gaan. Van Wijnen was bereid  was bereid 
om deze voorzieningen (voortkomend vanuit een faillissement van de eerdere partij Phanos) in 
de gemeente grotendeels voor eigen rekening en risico te realiseren en vervolgens te exploiteren 
(zo lang geen nieuwe exploitant werd gevonden). In ruil hiervoor heeft Van Wijnen destijds vanuit 
de gemeente de toezegging gekregen dat ze elders in de gemeente een locatie mogen kopen 
om woningbouw te realiseren.  
Dit heeft geleid tot een bepaling in de ROK Waterlijn waarin is afgesproken dat Van Wijnen een 
tweetal locaties grond van de gemeente mocht kopen ten behoeve van woningbouw. Als 
compensatielocatie is destijds het (voormalige) BMX terrein van UWTC aangewezen (het project 
Buitengoed is gereed) en in een later stadium een perceel grond ten noorden van het 
winkelcentrum het Legmeerplein voor de resterende circa 35 woningen.  

 
Antwoord: 
De Hoge Raad heeft op 26 november 2021 geoordeeld dat een overheidslichaam dat een 
onroerende zaak wil verkopen, gelegenheid moet bieden aan (potentiële) gegadigden om mee 
te dingen naar deze onroerende zaak, indien er meerdere gegadigden zijn voor de aankoop van 
de desbetreffende onroerende zaak of redelijkerwijs te verwachten is dat er meerdere 
gegadigden zullen zijn. Dit houdt in dat het overheidslichaam de koper moet selecteren aan de 
hand van objectieve, toetsbare en redelijke criteria. Deze verplichting vloeit voort uit het 
gelijkheidsbeginsel, het bieden van gelijke kansen. Hierdoor moest de onderhandeling met Van 
Wijnen over  het Legmeerplein in 2021 worden beëindigd.  
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Sinds de uitspraak van de Hoge Raad in het Didam arrest is meer duidelijk geworden over de 
mogelijkheden tot het doen van beroep op de uitzondering. Zo is een beroep op de uitzondering 
onder andere mogelijk voor de woningbouwcorporaties omdat zij worden gekwalificeerd als 
toegelaten instelling in de zin van de Woningwet en gemeenten met hen prestatieafspraken 
maken over de bouw van sociale (huur)woningen.  
 
Voor het Legmeerplein maakt de gemeente dan ook rechtstreeks afspraken met Eigen Haard om 
sociale woningbouw te realiseren. Eigen Haard wil Van Wijnen contracteren omdat Van Wijnen 
als bouwer deel uitmaakt van NH Bouwstroom.  

 

 

Antwoord: 
Uw college heeft op 9 juli jl. een principebesluit genomen op het door Eigen Haard ingediende 
planinitiatief voor het Legmeerplein. Het college heeft hiermee onder voorwaarden akkoord 
heeft gegeven om een complex met sociale woningbouw te realiseren aan het Legmeerplein. 
Dit betekent dat de intiatiefnemer het (globale) voorstel, binnen gestelde kaders als 
stedenbouwkundige uitgangspunten en beleidsdoelen voor parkeren, wonen, participatie etc. 
en in samenspraak met de gemeente, nader kan gaan uitwerken tot een volwaardig plan. 
Als het plan volwaardig is kan een koop/realisatie overeenkomst worden gesloten welke voor 
wensen en bedenkingen ook langs de gemeenteraad komt. Pas daarna kan het college 
medewerking gaan verlenen om het plan planologisch mogelijk te maken. De initiatiefnemers 
zullen vooraf in de commissie een presentatie geven over hun plan.  

 
Antwoord: 
In het raadsbericht is abusievelijk de term pre-scan genoemd, dit is een interne term die niet 
bekend is bij uw raad.  
Het voorstel is besproken op de Intaketafel. Bij de Intaketafel wordt op strategisch niveau door 
onze beleidsambtenaren een integrale beoordeling en afweging gemaakt over de wenselijkheid 
van grotere ontwikkelingen. Leidraad is hierbij de Omgevingsvisie Uithoorn. Het college neemt 
een principebesluit op basis op het advies vanuit deze Intaketafel.  
 
Het planinitiatief betreft een groter aantal appartementen. Over het exacte aantal kan nog 
geen uitspraak worden gedaan. Dit hangt samen met  onder andere het beschikbare aantal 
parkeerplaatsen. Dit zal in de verdere uitwerking van het initiatief duidelijk worden.  
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Antwoord: 
Het planinitiatief wordt nader uitwerkt in samenspraak tussen de architect en onze 
stedenbouwkundige. Nieuwbouw moet passen in de huidige context. Het voorstel is gebaseerd 
op een gebouw waarvan onderdelen worden gebouwd in de fabriek (de intentie van NH 
Bouwstroom). De onderdelen worden samengesteld op locatie, hiermee wordt de bouwtijd 
aanzienlijk bekort (indicatie: 1 jaar). Gebouwen die in de fabriek worden gebouwd hebben 
vanuit architectonisch oogpunt veel mogelijkheden en zijn niet per definitie saai..   

 

 

Antwoord: 
Voorafgaand aan het project (in 2022, voordat de tijdelijke Aldi-winkel er was) is al een 
parkeeronderzoek gedaan in samenspraak met de gemeente. Hieruit kwam geen overmatige 
parkeerdruk naar voren. Inmiddels wordt jaarlijks een parkeermeting gedaan in de 
verschillende wijken van Uithoorn. Dit is een belangrijk uitgangspunt om  de actuele 
parkeerdruk op straat te bepalen.  

Omdat een aan te leggen parkeervoorziening onder het gebouw vanuit financieel opzicht niet 
mogelijk is bij een complex met sociale woningbouw, dient het benodigde parkeren op 
maaiveld te worden ingericht. Binnen het gemeentelijk parkeerbeleid is de parkeernorm voor 
sociale huurappartementen 1,3 maar voor specifieke doelgroepen kan deze norm mogelijk 
omlaag worden bijgesteld. De parkeerbehoefte en -oplossing wordt nader uitgewerkt in de 
volgende fase en maakt deel uit van het integrale plan.  
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Antwoord: 
De woningnood is niet tijdelijk van aard maar vraagt om permanten oplossingen. Eigen Haard 
kiest dan ook (standaard) voor permanente woningbouw in plaats van tijdelijke woningbouw. 
Uw college is in gesprek met Eigen Haard om het planinitiatief Legmeerplein nader uit te 
werken en heeft geen afspraken gemaakt met Van Wijnen. Beoogd is het proces voortvarend 
ter hand te nemen. Het concept met fabriekswoningen zal de feitelijke bouwtijd flink bekorten 
ten opzichte van wat regulier het geval is.  
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